
اتفاق عجیبی که اخیرا برای علیرضا فغانی افتاده است سال ها 

قبل برای علی خســـروی رخ داد ولی درایت مسئولان وقت 

فدراسیون جلوی آن اتفاق را گرفت. حال با توجه به وضعیتی 

که برای علیرضا فغانی به وجود آورده اند شاید بهترین فردی 

که او را درک کند، خســـروی باشد. او که سال ها کنار و وسط 

زمین ســـرد و گرم فوتبال را چشـــیده است حالا حرف های 

جالبی در مورد اتفاقات چند روز اخیر جامعه داوری می زند 

و عقیده دارد اختلافات شخصی باعث شده فوتبال ایران و 

البته بخش داوری یک اشتباه بزرگ مرتکب شود. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با خسروی را در ادامه می خوانید. 

شنیده ایم برای حل مشکل فغانی راه حلی دارید و هنوز فرصت 

جبران هست؟ 

همه ما ناراحت هستیم و همه اظهار تاسف می کنیم. ما ایرانی ها یاد 

گرفتیم در خوشی ها دعوا کنیم و در ناخوشی ها مهربان باشیم. الان 

هم هیچ اتفاقی رخ نداده است. مثل این اتفاق در سال 95 برای 

من و مصطفی نژاد رخ داد. زمانی، رئیس وقت کمیته داوران بود. 

عابدینی رفت و مصطفوی رئیس فدراسیون شد. به او گفتم مرا چرا 

خط زدید من که تازه به لیست اضافه شدم. یک نامه به بلاتر نوشت 

و بلاتر قبول کرد و من و مصطفی نژاد دوباره به لیســـت برگشتیم. 

الان هم باید همین کارها را کرد. لازم است وزارت ورزش ورود کند 

و جلسه ای گذاشته و با نخبه های داوری در این خصوص مشورت 

کنـــد. کمیته داوران را رها کنید. آنها اصلا صحبت نمی کنند که 

بخواهیم بدانیم موضع شان چیست و ما ها که کاره ای نیستیم حرف 

می زنیم. لازم است یادآوری شود فغانی پرچم جمهوری اسلامی را 

بالا برده است. خواهید دید این آقا در جام جهانی قطر که تیم ملی 

ایران حذف می شود تا فینال می رود و فینال را سوت می زند. رفتن 

فغانی به جام جهانی مثل پس گرفتن آبادان و خرمشهر در جنگ 

تحمیلی برای ما ارزشمند است. 

می توانیم از فیفا درخواست کنیم فغانی را به لیست برگرداند؟ 

فدراسیون باید درخواست بدهد و مانعی وجود ندارد. اصفهانیان 

یک کاری کرده و خودش پشیمان است. حالا خشم عمومی علیه 

کمیته داوران اســـت. تصویر یک ســـری مدارک و چک رد و بدل 

می شـــود و درحال آبروریزی هستند. خدا کند حوزه های نظارتی 

ورود نکنند. بهتر است همین حالا بگویند اشتباه کردیم. ما دلمان 

برای این مملکت می سوزد با هر تفکری که داریم باید کمک کنیم 

مشکلات حل شود. همه ما دلمان می سوزد. مگر سازندگی ها برای 

برخی انجام می شود؟ نه! یک مملکت سازندگی می کند و کاری 

ملی برای همه انجام می دهد. موضوع فغانی و افتخاراتی که کسب 

می کند نیز ملی است. این کار اشتباه بود. 

 چرا اینقدر در فدراسیون اشتباهات مکرر رخ می دهد؟ 

چون آدم های تکراری در فدراسیون فوتبال و کمیته داوران وجود 

دارند و مثل محله بروبیا مدام می روند و می آیند. من با شخص کاری 

ندارم. بلکه می گویم نسل جدید را وارد این حوزه کنید. اسامی زیادی 

هستند که می توانند کمک کنند. من اسم نمی آورم که اسمی از 

قلم نیفتد ولی سابقه داوری ما نشان می دهد که چه نفراتی وجود 

دارند و می توانند کمک کنند. از این افراد استفاده کنید اصرار به 

همکاری با آدم های تکراری بس است. 

 چرا اوضاع فدراسیون تا این حد به هم ریخته است؟ 

من در بخش داوری می دانم اوضاع خیلی به هم ریخته است. همین 

که برای آماده سازی داوران هیچ برنامه ای قبل از شروع بازی ها در 

نظر نگرفتند خود گویای همه چیز است. هیچ کاری برای داوران 

نکردند. هزینه تست کرونای داوران را نمی دهند. من از کجا بیاورم 

در همدان نفری 600، 700 هزار تومان هزینه تست بدهم. من 

حق الزحمه داورانم را دو ماهه که ندادم و برایشان لباس نگرفتم. 

هیات ما اصلا بودجه ندارد. من که نمی توانم به رئیس هیات فوتبال 

فشار بیاورم. اینها مشکلات داوران ماست. 

 برخی در کمیته داوران مدعی شـــدند خروج نام 

فغانی را قبول نکرده بودند؟ 

ما فرهنگ معذرت خواهی در کشورمان نداریم درحالی 

کـــه یک معذرت خواهی همه مشـــکلات را حل 

می کند. این کار به قول کشتی گیرها فول 

بوده است. از اعضای کمیته داوران که 

همه شـــان بازی های آسیایی رفتند 

بعید است چنین تصمیمی را قبول 

کردند. خودشان می گویند ما قبول 

نکردیم. درحالی که همه اعضای 

کمیتـــه داوران در مضـــان اتهام 

هستند. مســـعود مرادی، مسعود 

فلاح و دیگران همه دخیلند. 

 اگر آنها قبول نکردند به نظر شما بانی 

این اتفاق چه کسی است؟ 

پارسال ممبینی پیگیر این اتفاق بود که تاج اجازه نداد و با قدرت 

پیگیری شد و جلوی کار را گرفت. آنها اشتباه کردند و به خاطر یک 

اختلاف شـــخصی یک سهمیه جام جهانی را خیلی راحت از بین 

بردند. قبول این واقعیت خیلی سخت است. ما با این کار شانس 

را رسما به عربستان و امارات که دشمنان اصلی ما و رقبای اصلی 

ما در فوتبال هســـتند، دادیم. به قطـــر و بحرین کاری ندارم ولی 

می دانم عربستان و امارات به حماقت فوتبال ما و به دیوانگی 

ما می خندند. 

 برخـــی تیم ها بـــه هفته اول قضاوت هـــا اعتراض 

داشتند. ظاهرا در این حوزه نیز با اشکالاتی روبه رو 

هستیم؟ 

تیم ها بی دلیل اعتراض داشتند. در کل هفته 

اول فقط یک اشتباه در بازی تیم های فولاد 

و ذوب آهن رخ داد و داور پنالتی فولاد را 

به اشتباه گرفت. همیشه تیم ها معترض 

هستند. البته یک پنالتی هم باید در 

بازی تیم استقلال می گرفتند که آن 

هم اشتباه داور نبود. پنالتی را ندید، 

در این صحنه کمک داور باید کمکش 

می کـــرد. این اعتراض ها همیشـــه 

وجود دارد و ما به این اعتراض ها عادت 

کرده ایم. 

خسروی در گفت وگو با »فرهیختگان«: به نفع امارات و عربستان کار کردیم، به حماقت ما می خندند

وزارت ورزش باید ورود کند و فغانی را به لیست برگرداند
قضاوت فغانی در جام جهانی با پرچم ایران مثل پس گرفتن خرمشهر ارزشمند است

w w w . F D N . I R

اخیـــرا از علی نامداری به عنوان یک هـــوادار متمول در 

کنـــار این تیم نام برده می شـــود، تا جایی که در این مدت 

بسياري از مشکلات مالی آبی ها با قرض ها و پرداختی های 

نامداری حل وفصل شـــده و حالا نیز بعد از چندین ماه از 

باشـــگاه استقلال خبر می رســـد این هوادار متمول قرار 

اســـت به زودی ازطرف وزارت ورزش به عنوان عضو جدید 

هیات مدیره اســـتقلال انتخاب و حکم او زده شود و حتی 

عنوان شـــده او و یکی از نزدیکانـــش نیز به عنوان گزینه 

مدیریت باشـــگاه مطرح هســـتند. نامداری در این مدت 

کمتر به مصاحبه پرداخته و بیشـــتر ســـعی کرده بود در 

قالب هواداری گمنام یا به قول خودش هوادار شـــماره۱۲ 

به تیم محبوبش کمک کند. گفت وگوی »فرهیختگان« با 

نامداری را در ادامه می خوانید. 

شنیده می شود در آینده نزدیک قرار است به عنوان مدیرعامل 

یا عضو هیات مدیره مشغول به کار شوید!

به عنوان مدیرعامل که هرگز چون تخصص من این کار نیست، اما 

اینکه عضویتم در هیات مدیره مطرح شده، باید به امید خدا صبر 

کرد تا در آینده نزدیک همه چیز مشخص شود. 

یعنی در این خصوص موافقت وزارت ورزش و شـــخص وزیر 

جلب شده است؟ 

در هر صورت صحبت های لازم ازطریق دوستان هیات مدیره با آقای 

علی نژاد معاونت وزارت انجام شـــده تا ببینیم در آینده چه اتفاقی 

می افتد و امیدوارم هرچه صلاح است، پیش بیاید. 

بعد از عقد قرارداد با کارگزار جدید و بازشـــدن پنجره به نظر 

می رسد شرایط استقلال هم بهتر شده باشد و روزهای روشن 

استقلال ازلحاظ اقتصادی فرارسیده باشد. 

ان شـــاءالله که همین طور باشد. این تماشاگران بالاخره چندین 

ســـال است سختی می کشند و متاسفانه بیخ وبن کار هم خیلی 

خراب بود، اما خدا لطف کرد تا همه دست به دســـت هم بدهند و 

فعلا بخشی از مشکلات برطرف شود. الحمدلله کارها خوب پیش 

می رود و فقط خدا کند ازطرف عوامل خودی و ناخودی شیطنتی 

نشود تا تیم روی غلتک بیفتد. 

درخصوص این شیطنت ها هم حجت نظری صحبت کرده بود 

و هم پرویز مظلومی. می توانید به صورت مصداقی بگویید چه 

کسانی در استقلال شیطنت می کنند؟ 

حدود 6 ماه می شود که به عنوان یک هوادار کنار تیم ورود کرده ام و 

تمام سعی و تلاشم این بوده که همدلی را به پیکره استقلال تزریق 

کنم و هم اینکه این اصل که باشـــگاه را فراموش می کنیم و اسم 

افراد را بزرگ می کنیم را از بین برده و می خواهم بیشتر همه پشت 

نام استقلال باشند . اقدامی که درحال انجام آن هستم این است 

که از همه ارکان باشـــگاه خواسته ام تا پشت نام باشگاه استقلال 

باشند، چون همه چیز اسم این باشگاه است، واقعا معنایی ندارد 

وقتی نام اســـتقلال بزرگ وجود دارد، بخواهد اســـم افراد مطرح 

شود. من می خواهم تیم موفق باشد. حالا اسمی هم درکار نباشد 

چه خواهد شد؟!

در این فضا اگر از شما بخواهند تا زمان معرفی دولت جدید 

مدیریت امور را در دست بگیرید این کار را قبول می کنید؟ 

صحبت های لازم صورت گرفته، اما من دوست داشتم یک فرد قوی 

این سمت را بپذیرد. دوستانی هم بودند که اسم آنها مطرح شد. حال 

اینکه تا چه حدی کار آنها پیش رفت نمی دانم، چون ارتباط خاصی 

با آقایان بزرگ آن ندارم، اما امیدوارم یک مدیرعامل بی حاشیه برای 

استقلال انتخاب شود. درواقع اولین شرط این است که مدیرعاملی 

که می آید، خودش حاشیه نداشته باشد و ان شاءالله تیم با آرامش 

کارش را پیـــش ببرد. در این بین ما هم برنامه هدفمندی را دنبال 

می کنیم و اولین هدف ما این است که همه اسم ها و ارکان باشگاه 

پشت نام بزرگ استقلال قرار بگیرند. حتی پیشکسوتان بزرگ این 

باشگاه اگر همه به این سمت وسو بروند، همه چیز درست می شود. 

برای این کار هم نیاز است که شما برای پیشکسوتان و هواداران تان 

برنامه داشته باشید و ازسوی دیگر کادر مدیریتی تا هیات مدیره نیز 

برنامه داشته باشد و همه در چارچوب خود جلو بروند. اگر این اتفاق 

بیفتد، هیچ کس در مســـیر کج قدم نخواهد گذاشت. حالا شاید 

حاشـــیه های کوچکی به وجود بیاید، اما در این صورت هم سریع 

می توان آنها را جمع کرد. 

دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به شدت مهره سوز هستند 

و بســـیاری از هواداران مثل شـــما قبلا برای کمک آمده اند و 

خراب شـــدند. شما چطور رفتار می کنید که فقط نگاه مالی 

به شما نشود؟ 

شـــما شـــک نکنید پول های من درمقابل پول های باشـــگاه و 

حســـاب  وکتاب هایی که وجود دارد هیچ چیز نیست. چیزی که 

الان مهم اســـت، مدیریت کلان و زمان است و بهترین اتفاق هم 

برای اســـتقلال در برهه زمانی فعلی طرح مودت است. شاید باور 

نکنید خیلی از آدم هایی که دشمن بودند را روبه روی هم نشاندم و 

باهم روبوسی کردند، چون مشخص شد اهداف همه یکی است، 

اما هرکس می گفت حرف من درست است و از کانال من باید جلو 

برویم و بعد هم یک شایعه ایجاد می شد که همین موضوع کار را 

خراب می کرد. روز اول آمدم با آقایان شرط کردم که نه اسمم باشد 

و نه مصاحبه می کنم. الان هم از شما خواهش می کنم به جای اسم 

من و عناوینی که می خواهید به من لقب بدهید بنویسید هوادار 

شـــماره۱۲. اگر طرح مودت و دوستی در باشگاه باشد، همه چیز 

روی غلتک می افتد و موفقیت هم به بار می آید. الان شـــما کادر 

فنی را ببینید که چقدر با یکدیگر متحد شدند. هرچند هرکدام از 

آنها یک سرمربی و یک مهره قابل اتکا به شمار می رود. خود آقای 

مظلومی را ببینید، درحالی که شبی که به عنوان سرپرست استقلال 

انتخاب شد، به او گفتم دو راه داری؛ یا از الان تیشه به ریشه فکری 

بزنی و خودت را به جای او ببینی که مطمئنا بعد از سه هفته هم تو 

را می زنند یا اینکه گادفادر شـــوی و پایت را جای پای منصورخان 

بگذاری و مظلومی خودش گفت از این صحبت ها استفاده کرده 

و دگرگون شده و به من گفت با همین سیستم جلو خواهد رفت. 

به او گفتم با این سیستم پنج سال دیگر هم تو سرپرست استقلال 

خواهی بود و هیچ کس هم با تو کاری ندارد، چون وقتی احساس 

خطری نشود، کسی تو را نمی زند. 

برد شـــیرینی هم در هفته اول برای اســـتقلال و هوادارانش 

به دست آمد. 

بله، واقعا همین طور است. ضمن اینکه تیم انگیزه فراوانی داشت، 

درحالی کـــه ۱0 بازیکن اصلی خود را نداشـــت و درنهایت اینکه 

کادر فنی به هواداران این نوید را داد که از استقلال بازی هجومی 

بخواهیـــد؛ یعنی بازی روبه جلو. واقعـــا از بازی تک ضرب و خوب 

استقلال لذت بردم و امیدوارم این روال ادامه داشته باشد، ضمن 

اینکه معتقدم تا پایان فصل 9 بازیکن ملی پوش ایران از باشـــگاه 

استقلال خواهد بود. ازسوی دیگر هواداران هم به نتیجه رسیدند 

کـــه فقط به لیگ داخلی فکر نکـــرده و به موفقیت در قاره کهن و 

آسیا هم فکر کنند. 

حتماً شـــنیده اید که هیات مدیره فعلا می خواهد کار ها را با 

مددی پیش ببرد تا در آینده مدیرعامل انتخاب شود. 

آقای مددی که منتســـب وزارت ورزش هســـتند، الان به عنوان 

سرپرست کار را ادامه می دهند، اما اینکه ایشان به عنوان مدیرعامل 

انتخاب شوند یا خیر را نمی دانم، ولی بعید است این اتفاق بیفتد. 

فکر می کنم اگر مدیرعاملی خارج از سیســـتم و جدید به باشگاه 

اضافه شود، خیلی به استقلال کمک شود. 

حکم شما کی می آید؟ 

طبق صحبت هایی که شده و این طور که دوستان گفتند، اگر حرف 

و حدیث و مشکلی پیش نیاید، تا هفته آینده کار تمام است و حکم 

عضویت من در هیات مدیره هم خواهد آمد. 

حتما پول های کمکی به اســـتقلال ازجانب برخی از اعضای 

ســـابق هیات اســـتقلال را به یاد دارید که چطور به صورت 

روزشمار به این باشگاه کمک کرده و این تیم را تا خرخره زیر 

قرض بردند. ازجانب شـــما که چنین کمک هایی به باشگاه 

نمی شود؟ 

خیر، من از ربا بدم می آید و حتی حساب بانکی هم ندارم که بخواهم 

سود بانکی بگیرم. به لحاظ مذهبی به این مسائل پایبندیم و اعتقاد 

خاصی داریم، ضمن اینکه آیت الله گلپایگانی این موضوع را حرام 

اعلام کرده و ما حتی سود بانکی هم نمی گیریم، چه برسد به این طور 

کمک کردن ها به باشگاه استقلال. 

در روزهای گذشـــته برخی پرسپولیسی ها مصاحبه کرده و 

گفتند چطور نهادهای نظارتی فقط به قرارداد آنها ورود کرده 

و به استقلالی ها کاری ندارند!

 به نظر من هرکسی باید به فکر تیم خودش باشد. مضاف بر اینکه اگر 

در بین قرارداد بازیکنان استقلال هم مشکلی باشد، هیات مدیره 

خودش این تدبیر را می اندیشـــد و مشکلات را برطرف می کند. 

همان طور که تاحالا سایر مشکلات نیز بدون سروصدا و بوق و کرنا 

کردن حل وفصل شده و دوستان پرسپولیسی هم دیگر خودشان 

می دانند و بهتر است به فکر تیم خودشان باشند. 

حتما خبر دارید بازیکنانی مثل ذکی پور و طاهرخانی هم از 

استقلال جدا شدند. 

شرایط تیم خوب است. در این بین سه چهار بازیکن جوان که فرصت 

کمتر بازی با آنها می رسید، کادر فنی تصمیم گرفت آنها به صورت 

قرضی به تیم های دیگر بروند و فرصت بازی داشته باشند. حتی 

بازیکنی مثل طاهرخانی در حد ملی بود، اما در پست او بازیکنان 

بهتری حضور داشتند و اگر به تیم دیگری می رفت و بازی می کرد، 

بهتر از این بود که بخواهد یک فصل نیمکت نشین باشد. 

ورزش
چهارشنبه 21 آبان 1399   شماره 3179

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

گزینه هیات مدیره استقلال در گفت وگو با »فرهیختگان«: انتخاب مددی بعید است، من هم مدیرعامل نمی شوم

ازربابدممی آیدوبهاستقلالپولبهرهدارنمیدهم
 به مظلومی گفتم یا می توانی گادفادر شوی یا تیشه به ریشه فکری بزنی!                 ما مشکلات مان را حل می کنیم، پرسپولیسی ها فکر تیم خود باشند
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سند و فاکتور فروش خودرو پژو PARSTU5 مدل 99 به رنگ سفید – روغنی به 
 NAAN11FE8LH281524 164 و به شماره شاسیB0252759 شماره موتور
و به شماره پلاک ۱4 – 46۲ ی ۱5 مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

دانشـــنامه پایان تحصیلات اینجانب معین اسلامی فرزند اسداله به شماره 
شناســـنامه 647 صادره از کرمان در مقطع کارشناسی رشته دبیری علوم 
اجتماعی صادره از دانشـــگاه آزاد اسلامی واحد کرمان مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز و سند خودرو پیکان وانت مدل 93 به رنگ سفید شیری – روغنی به 
 NAAA36AAXEG648075 118 و به شماره شاسیP0045425 شماره موتور
و به شـــماره پلاک 34 – 487 ن ۲4 به نام داود ســـعیدی مفقود و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

اصل مدرک فارغ التحصیلی اینجانب الهام بکائی فرزند مرتضی به شناسنامه 

شـــماره 95۱9 در مقطع کارشناســـی رشته روانشناســـی عمومی صادره 

از دانشـــگاه آزاد اسلامی واحد ســـاوه مفقود گردیده و فاقد اعتبار است. 

از یابنده تقاضا می شـــود گواهینامه مذکور را به دانشـــگاه آزاد اســـلامی 

واحد ســـاوه به نشـــانی: اســـتان مرکزی- شهرستان ســـاوه– کیلومتر 4 

 جاده نورعلی بیک – دانشـــگاه آزاد اســـلامی واحد ساوه – صندوق پستی

39۱87-366 ارسال نماید.

مـــدرک فارغ التحصیلی اینجانب     زهـــره حاجی علی گل فرزند غلامرضا                        

به شـــماره شناسنامه  43۱4 صادره از   تهران  مقطع تحصیلی  کارشناسی 

ارشد   رشته فیزیک حالت) جامد( صادره از واحد دانشگاهی آزاد اسلامی قم

به شماره.....مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد از یابنده تقاضا می 

شـــود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم به نشانی قم شهرک 

پردیسان بلوار دانشگاه مجتمع دانشگاهی صندوق پستی 364/37۱85 

ارسال نماید .

آگهی مزایده
در نظـر دارد  آزاد اسـلامی واحـد علی آبـاد كتـول  دانشـگاه 

دسـتگاه های هواسـاز و فن كوئـل خـود را از طریـق مزایـده بـه فـروش 

برسـاند. متقاضیـان می تواننـد جهـت خریـد، تكمیل و تحویل اسـناد 

مزایـده بـا در دسـت داشـتن فیـش واریـزی بـه مبلـغ ۲00/000 ریال 

بـه شـماره حسـاب 0۲00۱60409000 نـزد بانـك ملـی بـه نـام 

دانشـگاه آزاد اسـلامی واحـد علی آبادكتـول حداكثـر بـه مـدت ده 

روز پـس از انتشـار آگهـی بـه آدرس علی آبادكتـول- بلـوار دانشـگاه - 

سـاختمان اداری - طبقـه دوم - دفترحقوقـی مراجعـه و یـا بـا شـماره 

تلفـن 09۱۱3003088 )آقـای حاجـی زاده( تمـاس حاصل نمایند. 

دانشـگاه در رد یـا قبـول پیشـنهادات مختار اسـت. هزینـه درج آگهی 

مربوطـه بـر عهـده برنـده مزایـده می باشـد.

روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد علی آبادكتول


